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TOELICHTING

De Europese Commissie heeft een voorstel gelanceerd inzake ‘mitigation measures 
and benchmark levels for the reduction of the presence of acrylamide in food’. Dit 
voorstel heeft als doel om de vorming en het gehalte aan acrylamide in onze voe-
ding zo laag mogelijk te houden. 

De bezorgdheid omtrent de vorming van acrylamide is terecht. Door het Inter
nationaal Agentschap voor Kankeronderzoek wordt acrylamide beschouwd als een 
waarschijnlijk carcinogene stof. Het wetenschappelijk onderzoek op de mens is 
evenwel zeer beperkt en levert geen sluitende onderzoeksresultaten op. Daarom 
beveelt de Europese Autoriteit voor Voedselveiligheid (EFSA) verder onderzoek aan 
en is het aangewezen omzichtig om te springen met producten die de vorming van 
de stof initiëren.

Naast brood, koffie, granen, beschuiten worden ook frieten in het vizier genomen.

Dus concreet stelt de Europese Commissie enkele bindende, verplichte maatrege-
len voorop die, afgezien van één, onze uitdrukkelijke goedkeuring kunnen weg-
dragen. Het vooraf blancheren van de aardappelen, vooraleer ze te frituren, is 
namelijk één van de maatregelen die verplicht zou worden. In de praktijk is het 
blancheren van de aardappelen in zowat alle lidstaten gebruikelijk. In onze eigen 
rijke culinaire traditie worden frieten daarentegen veelal een eerste maal rauw ge-
frituurd om vervolgens voor een tweede keer te worden afgebakken. 

Dit neemt echter niet weg dat de sector sinds jaar en dag bezig is met het be-
strijden van acrylamide. Sinds 2002 heeft de sector zelf al heel wat richtlijnen 
opgesteld inzake bewaring, baktemperaturen, gebruikte rassen en behandelings-
wijze, die het acrylamidegehalte verminderen. Deze maatregelen, die de Europese 
Commissie voorstelt, worden door de sector in België al jarenlang toegepast. Onze 
sector wordt dan ook aanzien als een schoolvoorbeeld inzake het reduceren van 
acrylamide.

Marnic DE MEULEMEESTER
Renaat LANDUYT

Jan VAN ESBROECK
Ward KENNES
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Vlaams Parlement

VOORSTEL VAN RESOLUTIE

Het Vlaams Parlement,

– gelet op:
1° de bespreking in de commissie Buitenlands Beleid, Toerisme en Erfgoed van 

4 juli 2017 van de vragen om uitleg 2553 en 2557 van respectievelijk Renaat 
Landuyt en Marnic De Meulemeester waarin de minister uitleg geeft bij zijn 
acties, onder andere richting de bevoegde Europese commissaris;

2° de uitdrukkelijke steun van de voltallige commissie voor de acties van de 
minister ten voordele van het behoud van onze rijke culinaire traditie;

– overwegende dat:
1° de Europese Commissie in het voorstel ‘mitigation measures and benchmark 

levels for the reduction of the presence of acrylamide in food’ de volgende 
maatregel voorstelt: “Food Business Operators shall blanch potato strips to 
remove some of the reducing sugars from the outside of the strips”;

2° de sectorfederatie Horeca Vlaanderen een brief gericht heeft aan federale 
ministers Borsus en De Block, waarin aangekaart wordt dat de verplichting 
tot blancheren negatieve effecten heeft op de artisanale frituur in ons land;

3° de sector aantoont dat er onder de vorm van zelfregulatie al heel wat richt-
lijnen zijn opgesteld om de vorming van acrylamide zoveel als mogelijk te 
beperken en dat ons land een voorbeeldige rol hierin heeft;

4° de woordvoerder van het dagelijks bestuur van de Europese Unie, namens 
commissaris van Gezondheid Andriukaitis, formeel heeft aangegeven “dat er 
geen enkele intentie bestaat om de Belgische frieten te bannen”;

– vraagt de Vlaamse Regering, in bijzonder de Vlaamse minister van Toerisme:
1° verder aan te dringen bij de Europese Commissie om geen verplichting inza-

ke het blancheren van aardappelen op te leggen als maatregel in het voorlig-
gende voorstel ‘mitigation measures and benchmark levels for the reduction 
of the presence of acrylamide in food’;

2° hun acties ten aanzien van zowel de Europese Commissie als inzake de goed-
lopende gesprekken met de ter zake bevoegde federale ministers verder te 
zetten, waarbij volksgezondheid een prioritaire bezorgdheid is;

3° de Europese Commissie aan haar uitspraken te houden dat er geen intentie 
is om onze frietcultuur te bannen;

4° de volksgezondheid blijvend als een prioriteit te behandelen. 

Marnic DE MEULEMEESTER
Renaat LANDUYT

Jan VAN ESBROECK
Ward KENNES


